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Protokół Nr XLVI/2022 z XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w 

dniu 23 lutego 2022 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 13:00 do 

15:21. 

 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn – zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście, a wśród nich: 

- Jan Nowak – Wójt Gminy Kawęczyn 

- Edyta Balcerzak – Skarbnik Gminy Kawęczyn 

- Jolanta Krawczyk – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie 

- Halina Ambroziak – Juszczak – inspektor ds. gospodarki nieruchomościami, gospodarki 

przestrzennej i lokalowej Urzędu Gminy 

- Monika Jatczak – inspektor ds. rolnictwa, gospodarki wodno - ściekowej, statystyki i ochrony 

przeciwpożarowej 

- Ewa Kornet – inspektor ds. dostępności, rozwoju i promocji gminy 

- asp. sztab. Paweł Antoniak - Komendanta Komisariatu Policji w Dobrej 

- Michał Chachuła - Komendanta Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w 

Kawęczynie 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Analiza  bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na terenie Gminy Kawęczyn za rok 

2021. 

7. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy Kawęczyn na rok 2022; 

b) zatwierdzenia raportu  z wdrażania Strategii Rozwoju Gminy Kawęczyn na lata 

2018 – 2023 za rok 2021; 

c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych 

straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez 

Państwową Straż Pożarną lub Gminę Kawęczyn; 

d) wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granicy Gminy Kawęczyn; 

e) rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy Przedszkola Gminnego 

„Kasztanowe Ludki” w Kowalach Pańskich. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Ad. 1.Otwarcie XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 12-u 
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radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. Poinformował, że został 

poproszony o wprowadzenie dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  umową użyczenia placu znajdującego się przy 

budynku strażnicy OSP w  Kowalach Pańskich - Kolonia. 

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał czy ktoś jeszcze chciałby wprowadzić coś do porządku 

obrad.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że chciałby, aby udzielono, jakichś informacji na temat zdarzeń 

spowodowanych nagłymi zmianami klimatycznymi w kwestii odszkodowań i likwidacji szkód.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał czy ktoś chciałby wprowadzić do porządku obrad jeszcze 

jakieś zmiany.  

 

Nikt więcej nie wniósł o zmiany.  

 

Przewodniczący P. Gebler przeprowadził głosowanie jawne imienne nad wprowadzeniem do 

porządku obrad dodatkowego punktu dotyczącego Informacji na temat zdarzeń w kwestii 

odszkodowań i likwidacji szkód spowodowanych nagłymi zmianami klimatycznymi.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie dodatkowego punktu pn. Informacja na temat zdarzeń w kwestii odszkodowań 

i likwidacji szkód spowodowanych nagłymi zmianami klimatycznymi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas  

 

Wprowadzony punktu otrzymał numer 7, a kolejne punktu zostały przesunięte o jedną 

numerację.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie nad wprowadzeniem do 

porządku obrad dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne przejęcie umową użyczenia placu znajdującego się przy budynku 

strażnicy OSP w Kowalach Pańskich - Kolonia.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne przejęcie umową użyczenia placu znajdującego się przy budynku 
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strażnicy OSP w Kowalach Pańskich - Kolonia.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas 

 

Punkt został wprowadzony do porządku obrad jako podpunkt 8f).  

 

Przewodniczący P. Gebler przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem porządku 

obrad wraz z dodatkowymi punktami. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas 

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z XLV Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas  

 

Protokół z XLV Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

 

Nikt z zaproszonych gości nie zabrał w tym punkcie głosu.  

 

Ad. 6. Analiza  bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na terenie Gminy 
Kawęczyn za rok 2021. 

 

Komendant Komisariatu Policji w Dobrej asp. sztab. Paweł Antoniak przedstawił 

sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania 

Komisariatu Policji w Dobrej z rok 2021.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny P. Urbanek zasugerował, aby mandaty zstąpić pouczeniami. Zaznaczył, że w roku 

2021 wskazano wzrost ilości mandatów do 152% w stosunku do roku 2020.  

 

Komendant Policji Paweł Antoniak powiedział, że głównym czynnikiem wpływającym na 

ilość mandatów w roku poprzednim był fakt nienoszenia maseczek.  

 

Następnie Komendant Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w 

Kawęczynie Michał Chachuła przedstawił Analizę Bezpieczeństwa Pożarowego na terenie 

Gminy Kawęczyn za rok 2021. 

 

Analiza stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Komendant Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Kawęczynie dodał, że 

ze względu na tegoroczne anomalnie pogodowe na tą chwilę wyjazdy poszczególnych 

jednostek przedstawiają się następująco:  

OSP Kowale Pańskie – około 30  

OSP Kawęczyn – około 41  

OSP Głuchów – 15 
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OSP Tokary Pierwsze – 5 

OSP Będziechów – 5 

OSP Milejów – 0 

OSP Skarżyn – 2  

OSP Marianów – 0  

OSP Żdżary – 6  

 

Komendant Gminnego ZOSP RP w Kawęczynie powiedział, że w 2021 roku nie odbyły się 

zawody na szczeblu powiatowym, ale odbyły się zawody na szczeblu wojewódzkim i 

krajowy, gdzie organizatorem był Zarząd Główny OSP RP. Nadmienił, że w zawodach, które 

odbyły się według Regulaminu CTIF wzięły udział jednostki z Głuchowa, Będziechowa i 

Żdzar.  

 

Radny P. Urbanek zauważył, że żadna jednostka OSP z terenu gminy nie posiada wysięgnika 

koszowego, który w sytuacjach, które miały ostatnio miejsce na pewno by się sprawdził. 

Zaznaczył, że posiadając taki wysięgnik strażacy byliby bardziej mobilni i mogliby sprawniej 

usuwać skutki np. ostatnich wichur. Dodał, że jeden taki wysięgnik mógłby zasilać jednostki 

OSP na terenie naszej gminy. Radny zauważył, że zmniejszyłoby to czas usuwania skutków 

anomalii, które ostatnio na naszym terenie coraz częściej występują oraz poprawiłoby 

bezpieczeństwo strażaków biorących udział w akcjach. Radny zawnioskował, aby podczas 

prac najbliższej komisji pochylić się nad tematem zakupu samochodu z wysięgnikiem 

koszowym.  

 

Komendant Gminnego ZOSP M. Chachuła odpowiedział, że na pewno taki podnośnik 

przydałby się. Ponadto zaznaczył, że żadna jednostka z ternu całego powiatu tureckiego nie 

jest w posiadaniu samochodu z wysięgnikiem koszowym, ponieważ wiąże się to z kosztami 

bieżącego utrzymania sprzętu. Dodał, że na naszym terenie tylko Komenda Powiatowa 

Państwowej Straży Pożarnej posiada samochód z wysięgnikiem. Komendant M. Chachuła 

powiedział, że zasięgnął opinii strażaków, którzy w swoiej jednostce posiadają taki wysięgnik 

i dowiedział, się, że kosztował on 56.000,00 zł. Nadmienił, że szkolenia z zakresu obsługi 

sprzętu to koszt ok. 800,00 zł od osoby, a należałoby przeszkolić 5 osób. Zauważył, że 

utrzymanie podnośnika, czyli badanie stanu technicznego oraz jakieś drobne naprawy, 

konserwacja to koszt ok. 3.000,00 – 4.000,00 zł rocznie. Komendant nadmienił, że 

prowadzone są rozmowy nad przekazaniem starego podnośnika jednostką z terenu powiatu 

tureckiego, ale każda jednostka boi się wziąć odpowiedzialność za to, ponieważ wiąże się to z 

kosztami utrzymania, a korzystać będą z niego wszystkie jednostka z terenu powiatu. 

Zaznaczył, że musiałoby między samorządami zostać podpisane jakieś porozumienie w 

kwestii konserwacji tego sprzętu.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że rozmawiał ze strażakami z OSP Kawęczyn, którzy maja 

szkolenia w tym zakresie, więc na pewno zniwelowałoby to koszty szkolenia. Dodał, że koszt 

zakupu podnośnika to kwota między 30.000,00 zł, a 50.000,00 zł. Zaznaczył, że ważne jest 

bezpieczeństwo, szczególnie w czasie, kiedy dotyka nas coraz więcej zdarzeń mających 

znamiona klęski żywiołowej.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że koszt porządnego podnośnika na pewno jest dużo 

większy.  

 

Komendant M. Chachuła powiedział, że strażacy musieliby zostać przeszkoleni, gdyż jest to 

bardzo odpowiedzialna praca.  
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Radny A. Jaworski powiedział, że na pewno koszty będą większe, ponieważ taki sprzęt też 

należy garażować.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że on swojego czasu kupił dwa podnośniki za niedużą 

kwotę, ale one nadawały się do remonty. Zauważył, że wartość porządnego podnośnika 

używanego to koszt co najmniej 300.000,00 zł. Ponadto powiedział, że w takie działania 

powinna się zaangażowani jednostka samorządu powiatowego. Nadmienił, że jak mają 

miejsce takie anomalie klimatyczne to należałoby mieć spis firm, które na ten czas użyczyłby 

jednostką OSP sprzętu wraz z wyszkoloną kadrą. Przewodniczący P. Gebler powiedział, że  

powinna zając się tym komórka Zarządzania Kryzysowego z ramienia powiatu.  

 

Radny S. Kasprzak podziękował Wójtowi Gminy za zorganizowanie ciepłego posiłku dla 

strażaków biorących udział w akcjach ratowniczych, podczas wichur, które nawiedziły 

ostatnio naszą gminę.  

 

Wójt Gminy powiedział, że w gronie samorządu tureckiego były rozmowy na temat potrzeby 

zakupu podnośnika kosztowego. Zaznaczył, że sprzęt powinien być nowy z atestami, 

ponieważ praca takim narzędziem jest dość poważna i odpowiedzialna. Dodał, że jest to 

urządzenie, które jest potrzebne doraźnie (kilka razy w roku), dlatego należy rozważyć jakie 

środki można na niego ewentualnie przeznaczyć. 

 że uważa, że koszty utrzymania sprzętu musiałby współfinansować wszystkie jednostki 

powiat, gdyby to był jeden sprzęt na powiat. 

 

Komendant Gminny ZOSP RP w Kawęczynie podziękował Wójtowi, Staroście, radnemu S. 

Kasprzakowi oraz pozostałym radnym i sołtysom za wszelką pomoc udzieloną podczas 

wichury, które miały ostatnio miejsce na terenie naszej gminy.   

Ad. 7. Informacja na  temat zdarzeń w kwestii odszkodowań i likwidacji szkód 

spowodowanych nagłymi zmianami klimatycznymi. 

Głos zabrała Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie Jolanta 

Krawczyk, która poinformowała, że pomoc finansowa będzie udzielana w ramach rezerwy celowej 

ze środków budżetu państwa oraz zasiłków celowych dla rodzin lub osób samotnie 

gospodarujących i poszkodowanych w wyniku zdarzeń noszących znamiona klęsk żywiołowych. 

Nadmieniła, że podstawą wnioskowania jest ocena uszkodzeń budynków spowodowanych 

działaniem zjawisk atmosferycznych, których szacowaniem zajmuje się komisja powołana 

specjalnie w tym celu. W skład komisji wchodzą: inspektor nadzoru budowlanego, pracownik 

socjalny oraz pracownik Urzędu Gminy. Wartość przyznanej pomocy będzie uzależniona od 

wartości procentowej uszkodzenia budynku. Kierownik J. Krawczyk powiedział, że ocena 

uszkodzeń budynków zawiera kilka elementów tj.: uszkodzenia dachu, uszkodzenia stropu, ścian, 

fundamentów oraz innych elementów takich jak instalacje, stolarka okienna, drzwiowa i inne 

uszkodzenia. Dodała, że na podstawie oceny uszkodzeń ustala się procentowy udział 

zniszczenia danego budynku. W zależności od procentu uszkodzenia budynku udzielana jest 

pomoc w wysokości określonych środków finansowych. Zaznaczyła, że u poszkodowanych 

należy przeprowadzić wywiad środowiskowy, który obok oceny uszkodzeń budynku jest 

wymagany, aby pomoc została udzielona. Kierownik GOPS zaznaczyła, że na terenie naszej 

gminy odbyła się już ocena uszkodzonych budynków. Nadmieniła, że czekamy tylko na zdjęcia 
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od inspektora nadzoru budowalnego. Ponadto poinformowała, że w przypadku uszkodzenia 

budynku mieszkalnego można uzyskać pomoc w maksymalnej wysokości 200.000,00 zł w 

przypadku, kiedy uszkodzenie budynku wynosi 81 %. Kierownik powiedziała, że próg od 

którego udzielana jest pomoc wynosi 5 % uszkodzenia budynku mieszkalnego. Zauważyła, że 

w zależności od procentowej oceny uszkodzenia budynku udzielana jest pomoc w określonych 

progach. Dodała, że tak jest w przypadku budynków mieszkalnych. Poinformowała, że na terenie 

naszej gminy uszkodzonych zostało 8 budynków mieszkalnych. Kierownik GOPS powiedziała, że 

inna sytuacja jest w przypadku budynku gospodarczego, gdzie będą brane pod uwagę tylko 

budynki, które służą zaspokajaniu niezbędnych potrzeb bytowych rodziny (w szczególności 

budynek inwentarski).  

 

Radny P. Urbanek zapytał, czy jest możliwość zamieszczenia informacji, które przekazuje 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na stronę Urzędu Gminy czy też facebook 

gminy. Zauważył, ze wielu mieszkańców śledzi portale internetowe gminy.  

 

Kierownik J. Krawczyk odpowiedziała, że informację te zostaną umieszczone na stronie Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej i na stronie Urzędy Gminy.  

 

Wójt Gminy powiedział, że wszyscy mieszkańcy, którzy się do nas zwrócili otrzymali informację 

na temat udzielanej pomocy.  

 

Kierownik Jolanta Krawczyk poinformowała, że pomoc doraźną w kwocie 6.000,00 zł można 

uzyskać w przypadku, kiedy miało miejsce zagrożenie podstawowych potrzeb bytowych, jakiego 

żaden z naszych mieszkańców nie zgłaszał. 

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy znaczenie ma kwestia wartości budynku mieszkalnego 

bądź gospodarskiego.  

 

Kierownik J. Krawczyk odpowiedziała, że wartość budynku ma znaczenie. Zaznaczyła, że nie 

otrzymaliśmy jeszcze informacji od Urzędu Wojewódzkiego jak ma zostać oszacowana 

przedmiotowa wartość.  

 

Przewodniczący P. Gebler dopytał, czy ma znaczenie czy dany budynek jest ubezpieczony.  

 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że jeżeli budynek był ubezpieczony to nie wyklucza, aby 

dana osoba otrzymała pomoc, natomiast wartość ubezpieczenia i uzyskanie pomocy nie może 

przekraczać kwoty poniesionych strat. Wszystkie osoby, które otrzymają pomoc będą 

zobowiązane do rozliczenia się z uzyskanej pomocy tj. w postaci faktur, rachunków.  

 

Radny S. Kasprzak powiedział, że jeśli dobrze zrozumiał to pomocy doraźnej w wysokości 

6.000,00 zł nikt w naszej gminie jeszcze nie otrzymał. Nadmienił, że jest taka dezinformacja, 

ponieważ spotkał się ze zdaniem mieszkańców, którzy mówią, iż w innych gminach 

wojewoda wypłacił już środki w wysokości 6.000,00 zł, a gmina Kawęczyn jest zawsze do 

tyłu. Radny nadmienił, że tłumaczył, iż to nie działa tak od razu, gdyż najpierw gminy musi 

zebrać wszelki niezbędne informacje na temat poniesionych szkód.  
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Kierownik J. Krawczyk odpowiedziała, że z terenu naszej gminy nikt pomocy doraźnej w 

wysokości 6.000,00 zł nie otrzymał, ponieważ nie zachodziła taka potrzeba. Zaznaczyła, że 

wie, iż były sytuacje w innych gminach, gdzie te środki nie na drugi dzień, ale w krótkim 

czasie po ostatnich zdarzeniach zostały wypłacone. Nadmieniła, że jeśli nie były zapewnione 

podstawowo potrzeby bytowe to taka pomoc została udzielona.  

 

Wójt Gminy powiedział, że w gminie Dobrzec był przypadek, kiedy środki pomocy doraźnej 

zostały przekazane na drugi dzień. Zaznaczył, że pomoc ta jest udzielana, kiedy mieszkańcy 

nie maja możliwości zaspokojenia podstawowych potrzeb życiowych takich jak sen, 

wyżywienie itp. Dodał, że u nas taka sytuacja nie miała miejsca. Wójt Gminy podkreślił, że 

udzielamy informacji wszystkim, którzy się po nią zwracają.   

 

Kierownik J. Krawczyk powiedziała, że procentowa ocena uszkodzeń budynków mieści się w 

granicach 30-35 %. Dodała, że jeśli ktoś ma budynek uszkodzony w 30 % to maksymalna 

wartość pomocy wynosi 26.000,00 zł. Zaznaczyła, że jeśli ktoś miałby wymienić np. cały 

dach to nie jest to wystarczająca kwota.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że wprowadził ten punkt do porządku obrad, ponieważ jego 

zdaniem największe zamieszanie robi osoba, która reprezentuje Premiera RP przyjeżdżając na 

obszar dotknięty skutkami wichur i mówi, że wypłacone zostały już środki w wysokości 

250.000,00 – 300.000,00 zł. Zaznaczył, że takie słowa rozbudzają żądania czy też roszczenia 

mieszkańców. Dodał, że czasami należałoby ważyć swoje słowa i powiedzieć mniej. Radny 

powiedział, że nikt nie powiedział na jakich zasadach te środki będą wypłacone. Ponadto 

powiedział, że osoby wyższe rangą przekazują informacje lokalnej społeczności o środkach, 

jakie zostaną przekazane na pomoc poszkodowanym, a następnie my jako samorządowcy 

musimy się z nich tłumaczyć mieszkańcom.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że nie zna tej sytuacji, ale wie, że informacje dotyczące wypłat 

środków pomocowych są podawane społeczeństwu. Ponadto pokreślił, że wszystkie osoby, 

które chcą uzyskać informacje na przedmiotowy temat proszone są o zgłaszanie się do Urzędu 

Gminy. Zaznaczył, że on, jak i pracownicy Urzędu w każdej chwili udzielą potrzebnych 

informacji.  

 

Radny S. Kasprzak zapytał w jakim miejscowościach uszkodzonych zostało 8 budynków 

mieszkalnych.  

 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że są to miejscowości: Marcinów, Kawęczyn, Będziechów, 

Głuchów i Ciemień, gdzie największe straty poniesiono w miejscowości Marcinów.   

 

Przewodniczący P. Gebler ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.  

Ad. 8. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022; 

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak powiedziała, że zmiany budżetu gminy na rok 2022 dotyczą 

zmian w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Marcjanów. Sołectwo zmniejsza zadanie 

zagospodarowanie placu przy altanie - zakup materiałów do utwardzenia terenu o kwotę 600,00 

zł, do kwoty 3.400,00 zł, sołectwo rezygnuje z zadania wyjazdu edukacyjnego "Wymiana 

doświadczeń" - kwota 3.000,00 zł, sołectwo przeznacza środki na odnowienie świetlicy 

wiejskiej, malowanie - zakup materiałów - 3.000,00 zł oraz na zadanie zerowania gniazd 230V 

i przeniesienie włącznika przeciwpożarowego - kwota 600,00 zł. 
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Ponadto Skarbnik Gminy poinformowała, że otrzymaliśmy informację o ostatecznej kwocie 

subwencji oświatowej na rok 2022. Nadmieniła, że została ona zmniejszona o kwotę ok. 

46.000,00 zł. Dodała, że na najbliższym posiedzeniu komisji Rady Gminy zostanie proszony 

ten temat, po tym jak zostanie ustalone z jednostkami oświatowymi w jakich obszarach należy 

zmniejszyć wydatki. 

 

Przewodniczący P. Gebler otworzył dyskusję w omawianym temacie.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022. Odbyło się głosowanie 

jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy Kawęczyn na rok 2022;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVI/303/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2022. 

 

b) zatwierdzenia raportu  z wdrażania Strategii Rozwoju Gminy Kawęczyn na lata 2018 

– 2023 za rok 2021; 

Inspektor Ewa Kornet przedstawiał treść uchwały wraz z uzasadnieniem, a także cele i zadania 

które w roku 2021 uległy zmianie (załącznik do uchwały):  

W Celu nadrzędnym I: Rozwój gospodarczy Gminy Kawęczyn 

Zadanie : Pozyskanie terenów pod aktywizację gospodarczą 

Docelowo zakładano pozyskanie 2 ha przez cały okres w roku realizacji strategii,   w roku 

2021 odeszło 4,81 ha  w chwili obecnej promujemy 17,29 ha, wskaźnik od początku realizacji 

strategii to 859,5 % 

Zadanie : Organizacja/współorganizacja szkoleń dla przedsiębiorców 

Docelowo zakładano 5 szkoleń przez cały okres, w roku 2021 odbyło się 1 szkolenie,  w 

chwili obecnej wskaźnik od początku realizacji strategii to 20 % 

Cel nadrzędny nr II: Rozwój infrastruktury technicznej 

Zadanie : Budowa i modernizacja sieci wodociągowej 

W punkcie Długość wybudowanej sieci wodociągowej 

Docelowo zakładano wybudowanie 2000 mb przez cały okres, w roku 2021 wybudowano 880 

mb , w chwili obecnej wskaźnik od początku realizacji strategii to 72,5 % 

W punkcie ilość wybudowanych przyłączy wodociągowych 
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Docelowo zakładano wybudowanie 30 przyłączy przez cały okres, w roku 2021 wybudowano 

6 przyłączy,  wskaźnik od początku realizacji strategii to 86,67 % 

Zadanie  Budowa sieci kanalizacyjnej 

W punkcie dotyczącym ilość wybudowanych przydomowych oczyszczalni ścieków 

Docelowo zakładano wybudowanie 127 szt. oczyszczalni przez cały okres, w roku 2021 

wybudowano 45 szt., wskaźnik od początku realizacji strategii to 135,43 % 

W CELU SZCZEGÓŁOWYM Rozbudowa i modernizacja infrastruktury drogowej 

W zadaniu Budowa i modernizacja sieci drogowej 

W punkcie dotyczącym długości zmodernizowanych/wyremontowanych dróg gminnych 

zakładano budowę 5000 mb przez cały okres, w roku 2021 wybudowano 650 mb co stanowi 

realizacje wskaźnika od początku realizacji strategii na poziomie 86.22 % 

W punkcie dotyczącym długość wybudowanych dróg gminnych zakładano budowę 4000 mb 

przez cały okres, w roku 2021 wybudowano 890 mb ,co stanowi realizacje wskaźnika od 

początku realizacji strategii na poziomie 85,95 % 

W CELU SZCZEGÓŁOWYM Rozbudowa i modernizacja oświetlenia ulicznego: 

Zadanie Modernizacja oświetlenia ulicznego 

W punkcie ilość zmodernizowanych punktów oświetlenia ulicznego zakładano budowę 400 

szt przez cały okres, w roku 2021 wybudowano 3 szt, co daje realizacje wskaźnika od 

początku realizacji strategii na poziomie 31 % 

CEL SZCZEGÓŁOWY - Rozwój infrastruktury społecznej 

Zadanie  Remont świetlic wiejskich 

W punkcie remont świetlic wiejskich zakładano remont 5 świetlicy przez cały okres, w roku 

2021 wyremontowano 2 świetlice co stanowi realizacje wskaźnika od początku realizacji 

strategii na poziomie 80 % 

( Wojciechów  tynk zewnętrzny i Marcjanów malowanie) 

CEL SZCZEGÓŁOWY - Rozwiązywanie problemów alkoholowych oraz przeciwdziałanie 

narkomanii 

Zadanie : Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie 

W punkcie dotyczącym prowadzenie punktu konsultacyjnego AAA zakładano 1szt. przez cały 

okres, w roku 2021 prowadzono 1 punkt. co stanowi realizacje wskaźnika od początku 

realizacji strategii na poziomie 60 %. 

CEL SZCZEGÓŁOWY - Rozwój i modernizacja bazy oświatowej na terenie Gminy 

Kawęczyn 

Zadanie : Doposażenie szkół w nowoczesne pomoce dydaktyczne 

Punkt dotyczycącym zakupu nowoczesnych pomocy zakładano  zakup dla 4 szkół. przez cały 

okres, w roku 2021 zakupiono pomoce dla 4 szkół co stanowi realizacje wskaźnika od 

początku realizacji strategii na poziomie 200 %. 

Zadanie : Poprawa stanu bezpieczeństwa w szkołach 

Punkt dotyczący montażu/rozbudowy monitoringu w szkołach oraz poprawa bezpieczeństwa 

w szkołach zakładano montaż/rozbudowę dla 4 szkół. przez cały okres realizacji strategii, w 

roku 2021 zamontowano rozbudowano w  1 szkole co stanowi realizacje wskaźnika od 

początku realizacji strategii na poziomie 25 %. 

CEL SZCZEGÓŁOWY Zapewnienie kompleksowej oferty edukacyjnej 

Zadanie: Zapewnienie szerokiej gamy zajęć pozalekcyjnych 

Punkt dotyczący zajęć pozalekcyjnych z języków obcych zakładano  2400 godzin na rok 

przez cały okres, w roku 2021 odbyło się 187 godzin  co stanowi realizacje wskaźnika od 

początku realizacji strategii na poziomie 72,13 %. 
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Punkt dotyczący zajęć rozwijających zainteresowania indywidualne uczniów zakładano  3000 

godzin w roku przez cały okres, w roku 2021 odbyło się 187 godzin co stanowi realizacje 

wskaźnika od początku realizacji strategii na poziomie 102,07 %. 

CEL SZCZEGÓŁOWY Poszerzenie oferty kulturalnej dla mieszkańców Gminy Kawęczyn 

Zadanie Poszerzenie oferty kulturalnej dla mieszkańców Gminy Kawęczyn 

Punkt Organizacja pikników rodzinnych, spotkań integracyjnych zakładano  30 szt. przez cały 

okres realizacji strategii, w roku 2021 odbyło się 6 spotkań  co stanowi realizacje wskaźnika 

od początku realizacji strategii na poziomie 103,33 %. 

CEL SZCZEGÓŁOWY Rozbudowa bazy sportowej 

Zadanie Budowa i modernizacja bazy sportowej na terenie Gminy 

W punkcie Zakup i urządzenie terenu pod działania rekreacyjno-sportowe 

oraz parking w Kawęczynie zakładano zakup 2 ha przez cały okres realizacji, , w roku 2021 

zakupiono 0,27 ha co stanowi realizacje wskaźnika od początku realizacji strategii na 

poziomie  23,52 %. 

Zadanie Wspieranie działań podejmowanych przez organizacje pozarządowe w formie 

dotacji na wsparcie realizacji zadań w ramach pożytku publicznego 

W punkcie Ogłaszanie konkursów na realizacje zadań z zakresu sportu zakładano ogłaszanie 

3 konkursów na rok w roku 2021 ogłoszono 2 konkursy co stanowi realizacje wskaźnika od 

początku realizacji strategii na poziomie  46,67 %. 

 

Przewodniczący P. Gebler otworzył dyskusję w omawianym temacie.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w zatwierdzenia raportu  z wdrażania Strategii Rozwoju Gminy Kawęczyn na lata 

2018 – 2023 za rok 2021. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia raportu z wdrażania Strategii Rozwoju Gminy Kawęczyn na lata 2018 – 2023 

za rok 2021; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVI/304/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zatwierdzenia raportu z wdrażania Strategii Rozwoju Gminy Kawęczyn na lata 2018 – 

2023 za rok 2021. 

 

c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
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szkoleniach pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez 

Państwową Straż Pożarną lub Gminę Kawęczyn; 

Inspektor M. Jatczak przedstawiła projekt uchwały wraz  uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy są jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż 

Pożarną lub Gminę Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach 

pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub 

Gminę Kawęczyn;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVI/305/2022 w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych za 

udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach pożarniczych, 

ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę 

Kawęczyn. 

 

d) wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granicy Gminy Kawęczyn; 

Przewodniczący P. Gebler odczytał treść projektu uchwały. Przypomniał, że uchwała była 

omawiana na wspólnym posiedzeniu Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy są jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granicy Gminy Kawęczyn. 

Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
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wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granicy Gminy Kawęczyn; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVI/306/2022 w sprawie wyrażenia opinii w 

przedmiocie zmiany granicy Gminy Kawęczyn. 

 

e) rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy Przedszkola Gminnego „Kasztanowe 

Ludki” w Kowalach Pańskich. 

Przewodniczący P. Gebler odczytał treść uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś ma pytania w przedmiotowym podpunkcie.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy Przedszkola Gminnego 

„Kasztanowe Ludki” w Kowalach Pańskich. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy Przedszkola Gminnego „Kasztanowe Ludki” w 

Kowalach Pańskich.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVI/307/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej rozbudowy Przedszkola Gminnego „Kasztanowe Ludki” w Kowalach 

Pańskich. 

 

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie umową użyczenia placu znajdującego się 

przy budynku strażnicy OSP w Kowalach Pańskich – Kolonia; 

Inspektor H. Ambroziak – Juszczak odczytała treść uchwały wraz z uzasadnieniem. 
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Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania. 

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie umową użyczenia placu 

znajdującego się przy budynku strażnicy OSP w Kowalach Pańskich – Kolonia. Odbyło się 

głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie umową użyczenia placu znajdującego się przy 

budynku strażnicy OSP w Kowalach Pańskich - Kolonia.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Adrian Kwinciak , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLVI/308/2022 w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie umową użyczenia placu znajdującego się przy budynku strażnicy 

OSP w Kowalach Pańskich – Kolonia. 

 

Ad. 9.Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8.Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10. Zapytania i wolne wnioski. 

Zapytań ani wniosków nie było.  

 

Ad. 11.Zamknięcie XLVI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał XLVI Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

                             Protokołowała                                                    Przewodniczył   

 

                      Magdalena Krakowiak                                                Piotr Gebler 


